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ПРЕСКЛИПИНГ 

12 август 2021 г., четвъртък 

www.bnt.bg, 11.08.2021 г. 

https://bntnews.bg/news/sobstvenici-na-zavedeniya-nastoyavat-za-nov-plan-za-

spravyane-s-pandemiyata-1165451news.html 

 

Собственици на заведения настояват за нов план за справяне с пандемията 
 

Собственици на заведения на протести в София, Варна и Пловдив. Те са против 

въвеждането на повече противоепидемични ограничения за заведенията. 

Точно в 16.30 ч. протестиращите блокираха кръстовището на Орлов мост, след което 

без да е планирано, с викове "Оставка" се отправиха към здравното министерство. 

Протестът вече приключи. А поводът - вчера директорът на Столичната здравна 

инспекция Данчо Пенчев, заяви, че София е е в оранжевата зона и това налага да бъде 

издадена заповед за нови мерки съгласно Плана за справяне с ковид кризата, а именно: 

ограничаване на посетителите в обектите на закрито до 30%, (сега те са до 50%) и на 

работното време между 6.00 и 23.00 ч., което на практика блокира работата на нощните 

заведения. 

Заповед вчера не беше издадена, тъй като София се оказа все още в зелената зона. 

Протестиращите днес собственици на заведения настояват за въвеждане на нов план за 

справяне с ковид пандемията, който не включва затварянето на кафенета, ресторанти, 

фитнеси и изобщо търговски обекти. 

Днес вече има основание за налагане на ограничителни мерки съгласно плана на 

здравното министерство, защото София мина границата от 100 заразени на 100 000 

души население. Заповед към този момент обаче няма. Бургас също е в оранжевата зона 

от вчера. Там също няма нови мерки. Протест за утре засега не е обявен. 

 

www.bnt.bg, 11.08.2021 г. 

https://bntnews.bg/news/vaksinirani-shte-poseshtavat-kulturni-sabitiya-dori-pri-

vloshavane-na-kovid-obstanovkata-1165458news.html 

 

Ваксинирани ще посещават културни събития дори при влошаване на ковид 

обстановката 

 

Културните и развлекателни мероприятия да могат да се посещават от ваксинирани 

срещу COVID-19 граждани, дори при влошаване на противоепидемичната обстановка в 

страната. 

Около това мнение се обединиха министърът на здравеопазването д-р Стойчо Кацаров, 

заместник-министрите на културата проф. д-р Борислава Танева и Весела Кондакова и 

представители на театралното и сценично изкуство по време на среща в 

Министерството на здравеопазването, която се проведе днес, 11 август. На нея 

присъстваха Асен Асенов, директор на Фондация "Едно за култура и изкуство" и Мира 

Сталева, изпълнителен директор на "София филм фест". 

Всички са единодушни, че проблемът с пандемията е изключително сериозен и ще се 

търси най-работещото и най-балансирано решение от една страна изкуството да не 

пострада, а от друга – да не се стига до препълване на болниците. 

Министър Кацаров обясни какви са заложените в Националния план за справяне с 

пандемията мерки при преминаване от една цветова зона в друга. 

http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/sobstvenici-na-zavedeniya-nastoyavat-za-nov-plan-za-spravyane-s-pandemiyata-1165451news.html
https://bntnews.bg/news/sobstvenici-na-zavedeniya-nastoyavat-za-nov-plan-za-spravyane-s-pandemiyata-1165451news.html
http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/vaksinirani-shte-poseshtavat-kulturni-sabitiya-dori-pri-vloshavane-na-kovid-obstanovkata-1165458news.html
https://bntnews.bg/news/vaksinirani-shte-poseshtavat-kulturni-sabitiya-dori-pri-vloshavane-na-kovid-obstanovkata-1165458news.html


Page | 2 

2 

В рамките на срещата стана ясно още, че Министерството на здравеопазването 

съвместно с Министерството на културата ще организират кампания под надслов: 

"Подкрепи българската култура, сложи си ваксина". 

 

www.btv.bg, 11.08.2021 г. 

https://btvnovinite.bg/bulgaria/sindikatite-predlagat-nov-vid-otpusk-sled-postavjane-na-

vaksina-sreshtu-covid-19.html 

 

Синдикатите предлагат нов вид отпуск при поставяне на ваксина срещу COVID-

19 

 

Според КТ „Подкрепа“ това би намалило и тежестта върху осигурителната 

система 

 

Въвеждане на нов вид отпуск - по един работен ден след поставянето на всяка доза 

ваксина, предлагат от КТ "Подкрепа". 

Предложението е отправено в писмо до министъра на труда и социалната политика и 

изисква промяна в Кодекса на труда и в Закона за държавния служител.  

В мотивите си от синдиката посочват, че предложеният нов вид отпуск е социално 

оправдан и необходим, тъй като в резултат на поставяне на ваксините е научно 

доказано, че в преобладаващият брой случаи лицата са с намалена трудоспособност в 

следствие на реакция на имунната система при ваксинацията. 

 „В разглежданата хипотеза е налице пълна аналогия с освобождаването от работа при 

кръводаряване, при което се предоставя отпуск за изпълнение на граждански и 

обществени задължения, както за работниците и служителите по трудово 

правоотношение, така и за държавните служители“. 

Според КТ "Подкрепа" това би намалило тежестта върху осигурителната система, тъй 

като лицата с преобладаващи нежелани реакции биха се възползвали от предоставения 

отпуск при ваксиниране, а не от такъв за временна нетрудоспособност. 

 

www.btv.bg, 11.08.2021 г. 

https://btvnovinite.bg/bulgaria/zapechataha-laboratorija-v-gabrovo-zaradi-falshivi-

sertifikati-za-covid-19.html 

 

Запечатаха лаборатория в Габрово заради фалшиви сертификати за COVID-19 

 

Резултатите трябвало да послужат при пътуване в чужбина 

 

Запечатаха медицинска лаборатория в Габрово, заради издаване на фалшиви 

сертификати за COVID-19. Резултатите трябвало да послужат при пътуване в чужбина. 

Измамата лъсва преди дни. 

"Посещавана е много. Аз съм я посещавала 2 пъти и вчера трябваше да взема едни 

изследвания и вчера разбрах, че е затворена. Криминална полиция и цивилни имаше", 

разказа Мария Тотева от Габрово. 

При претърсването са открити фалшиви отрицателни сертификати от бързи антигенни 

тестове за COVID-19, които да послужат при пътуване в чужбина или избягване на 

карантина. 

От прокуратурата потвърдиха, че работят по досъдебно производство за документно 

престъпление. Констатирано е в един от клоновете на лабораторията. Служителите в 

останалите отричат да са запознати. 

http://www.btv.bg/
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От централата на лабораторията отказват коментар с мотива, че не са уведомени от 

властите официално. Според тях се касае за злоупотреба на служител. Фалшивите 

резултати и парите за тях не фигурирали в информационната им система. 

 

www.nova.bg, 11.08.2021 г. 

https://nova.bg/news/view/2021/08/11/336423/ 

 

Ангелов обвини Кацаров в лъжа за мегаболницата в Казичене 

 

Реакцията му идва след изказване на настоящия министър в „Здравей, България” 

 

Задочен спор между бившия и настоящия здравен министър. Костадин Ангелов обвини 

Стойчо Кацаров в лъжа относно строежа на частна болница в Казичене. Повод за 

размяната на реплики станаха думите на здравния министър в студиото на „Здравей, 

България”, че документите за новата мега болница край София още не стигнали до 

здравното ведомство. 

 „Това, което цитирате, научавам от медийни публикации, е процедура, която дори не е 

достигнала до Министерство на здравеопазването”, заяви Кацаров. 

 „Това е поредната лъжа, която изрича министър Кацаров в национален ефир”, каза 

Ангелов. Според него няма как наследникът му да не е знаел за процедурата. „Тя е 

стартирана от Министерството на здравеопазването, което е възложило на ИА 

"Медицински надзор" и е поискало становище на Касата дали ще има финансиране”, 

посочи Костадин Ангелов. 

Няколко часа след участието си в сутрешния блок на NOVA, министър Кацаров поясни 

пред камерата ни, че знаел за процедурата, но не и на какъв етап е тя. „Знам, че тече 

процедура. Не знам подробностите, защото не е дошъл редът за моето произнасяне”, 

каза той. 

Казусът - веригата лечебни заведения „Сърце и мозък" решава да отвори нова мега 

болница, в софийското село Казичене. Планът на инвеститорите е тя да има близо 500 

легла, 14 отделения и хеликоптерна площадка. Вместо като нова болница, обаче е 

записана като филиал на вече съществуваща в Плевен. 

 „Можем да го наричаме както си искаме. Ако някой е оставил там "вратичка", я е 

оставила ПП ГЕРБ. Единственото, което аз мога да направя е да изпълня закона”, каза 

Стойчо Кацаров. 

В документ, с който NOVA разполага от края на месец юли, шефът на Касата 

информира сегашното ръководство на здравното министерство, че НЗОК има 

възможност да финансира нови медицински дейности за частната болница от 2024 г. 

„Абсурд е да се даде такъв отговор, защото бюджетите на Касата се гласуват година за 

година”, коментира Костадин Ангелов. 

Кога и как ще се произнесе по случая - министър Кацаров не коментира. „Ще се 

произнеса. Не мога да се ангажирам с конкретен срок”, каза още той. 

В позиция от няколко точки от болница „Сърце и мозък" уточняват, че проектът им ще 

бъде реализиран в тясното експертно и инвестиционно сътрудничество с водещи 

медицински центрове от Съединените щати и Европа, като това ще издигне здравния 

статус на столичани и София-област. 

 

www.nova.bg, 11.08.2021 г. 

https://nova.bg/news/view/2021/08/11/336453/ 
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Спешните медици: Нямаме изплатени пари за работа с COVID болни за юни и 

юли 

 

Министерството на здравеопазването твърди, че сумите са преведени 

 

С нарастването на броя заболели у нас, расте и напрежението в здравните среди. Ден 

след като министър Стойчо Кацаров категорично заяви, че нужда от нови мерки няма, 

днес каза, че скоро ще сме в оранжевата зона и ще е необходимо капацитетът на редица 

бизнеси да падне до 30%. Той се противопостави обаче и на мнението на спешните 

медици за това кой и колко пари да получава за работа на първа линия. Не стана ясно и 

дали средства до момента са изплатени на всички работещи срещу заразата. 

 „Не става въпрос за пари – става въпрос за принципи”, категорична е Кристина 

Манчева, медицинска сестра в ЦСМП. 27 години след като избира да се бори за 

човешкия живот, Кристина се налага да се застъпва за достойното заплащане на 

колегите си в редиците на Спешната помощ. „Обидени сме …. доскоро ни пляскаха и 

разчитаха на нас”, посочва тя. 

До промени в заплащането на първа линия се стигнало, тъй като според здравния 

министър досегашната практика – всеки на първа линия да получава 1000 лева – не 

била справедлива. 

 „Ако един човек е работил 3 дни в месеца, а друг човек – 30 дни, и двамата получават 

една и съща компенсация”, заяви здравният министър Стойчо Кацаров. 

 „Нужно е секунди човек да се зарази. Полагат ни се тези пари. Те се дават за риск”, 

заявява Кристина Манчева, медицинска сестра в ЦСМП. 

И докато едни ще останат финансово ощетени, други ще бъдат поощрени за труда си на 

първа линия, твърди д-р Стойчо Кацаров. „Тези, които са дали извънреден труд, ще 

получат повече от 1000 лв.”. 

 „Не е истина, че ако се положи повече труд – ще се получат повече пари. Ще цитирам: 

„Нетният размер на допълнителното възнаграждение е до 1000 лева при пълен 

отработен месец”. Според същата разпоредба допълнително възнаграждение ще 

получават само тези, които имат пряк досег до заразени пациенти”, посочва Кристина 

Манчева, медицинска сестра в ЦСМП. И допълва: „Санитарите, които дезинфекцират 

линейките, нямат досег с болните – но влизат в свръхзаразените автомобили 

непрекъснато. Трупните санитари и шофьори няма как да правят тестове на вече 

починалите пациенти”. 

Парите за работещите на първа линия се оказаха проблем не само в бъдеще, но и в 

минало време. „Ние сме изплатили средствата за юни и юли месец от резерви на 

здравното министерство и другите министерства”, твърди здравният министър. 

 „Не сме получили пари за месец юни и юли – последните преведени и получени пари 

са за месец май”, контрират от ЦСМП. 

А средства вече няма – нито в резервите на здравното, нито на останалите 

министерства. „Средствата са изчерпани. Всичките ни усилия … ще отидат на кино, 

ако не се извърши актуализация на бюджета”, категоричен е Стойчо Кацаров. 

Всичко това - в началото на четвъртата вълна, която според здравния министър вече е в 

ход. „Страната ни ще навлезе в оранжевата зона в следващите няколко дни”. „Ние пак 

ще сме първата линия на първата линия и не искаме вече да купуваме цветя за 

погребения”, посочват от ЦСМП. 

 

www.standartnews.com, 11.08.2021 г. 

https://www.standartnews.com/balgariya-obshtestvo/rzi-iska-zatyagane-na-merkite-

468889.html 
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РЗИ иска затягане на мерките 

 

Мартина Суботинова  

Във връзка с продължаващото разпространение на COVID-19, появата на нови 

варианти на вируса, нарастване на броя на заболелите и данните за ново интензивно 

разпространение на коронавируса на територията на столицата, е необходимо да бъде 

засилен контролът във всички рискови обекти. 

Това се отнася до провеждането на дезинфекция, спазване на дистанция, недопускане 

до работните помещения на лица, проявяващи остри респираторни болести, носенето 

на защитна маска и др., посочиха от Столичното РЗИ в официално писмо до кметицата 

Йорданка Фандъкова, Ваня Кастрева, началник на РУО-София, Митко Михайлов, 

областен управител на Областна администрация на област София. 

С оглед общественото значение на заболяването е необходимо да се изгради стратегия, 

която да е насочена към всички граждани за значението, правилното прилагане и 

спазване на мерките, както и за ползата от ваксинацията срещу вируса, посочиха още от 

РЗИ. Това предложение се отнася по-специално към пренаселени пространства на 

закрито като офиси, ресторанти, търговски центрове, работнически общежития, 

организирани групи в курортните комплекси, празненства, превозни средства и т.н., 

както и при пеене, висок говор и др., при които се повишава образуването на 

инфектирани респираторни капчици, допълниха още от здравната инспекция. 

 

www.chernomore.bg, 11.08.2021 г. 

https://www.chernomore.bg/a/75-zdrave/227523-ekspert-kolektiven-imunitet-e-

nevazmozhen-zaradi-varianta-delta 

 

Експерт: Колективен имунитет е невъзможен заради варианта Делта 

 

Не разполагаме с нищо, което да спре напълно предаването на зараза, твърди той 

 

По материала работи: Ставри Таргов 

Изграждането на колективен имунитет срещу новия коронавирус е невъзможно заради 

разпространението на варианта Делта, съобщи в. "Гардиън", цитирайки авторитетния 

британски експерт Андрю Полард. 

Той е ръководител на научната група по изследване на ваксините в Оксфордския 

университет. 

"Проблемът е, че този вирус не е морбили. Ако 95 процента от населението е 

ваксинирано срещу морбили, тогава този вирус не може да се разпространи сред хората 

- е казал Андрю Полард пред парламентарна група по новия коронавирус. 

Делта вариантът може да заразява хората, които са били ваксинирани. Това означава, 

че всеки, който не е бил ваксиниран, рано или късно ще се сблъска с вируса. И не 

разполагаме с нищо, което да спре напълно предаването на заразата." 

Експертът също така е отбелязал, че понастоящем няма доказателства за 

необходимостта от трета доза ваксина, тъй като имунната система на ваксинирано лице 

дори след десетилетия ще може да осигурява определена степен на защита срещу 

вируса, въпреки намаляването на нивото на антителата. 

Делта вариантът на новия коронавирус беше открит за първи път в Индия през 

октомври миналата година. Индийският институт за медицински изследвания съобщи, 

че той е способен да зарази хората дори след ваксинация с "Коваксин" и "Ковишийлд", 

използвани в страната. 

http://www.chernomore.bg/
https://www.chernomore.bg/a/75-zdrave/227523-ekspert-kolektiven-imunitet-e-nevazmozhen-zaradi-varianta-delta
https://www.chernomore.bg/a/75-zdrave/227523-ekspert-kolektiven-imunitet-e-nevazmozhen-zaradi-varianta-delta
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Данни от неотдавнашно изследване на лондонския Имперски колеж показват, че 

напълно ваксинираните хора на възраст от 18 до 64 години са с около 49 процента по-

нисък риск да се заразят от неваксинираните. 

Вероятността имунизираните да дадат положителен тест след контакт със заразен човек 

за имунизираните е три пъти по-малък в сравнение с преболедувалите, пише "Труд". 

 

www.zdrave.net, 11.08.2021 г. 

https://www.zdrave.net/-/n18785 

 

МУ-Варна обяви допълнителен платен прием за специалностите „Дентална 

медицина“ и „Фармация“ 

 

Медицински университет „Проф. д-р Параскев Стоянов" – Варна обявява допълнителен 

прием за обучение срещу заплащане за специалностите „Дентална медицина“ и 

„Фармация“. 

Таксите за обучение за учебната 2021/2022 г. можете да видите тук. 

Срокът за подаване на заявления е до 16 август 2021 г. вкл. (понеделник), а 

изискванията към кандидат-студентите са да са положили успешно (с оценка минимум 

„среден 3.00") приемните изпити по биология и химия в МУ-Варна, провели се на 

29.05.2021 г. и на 05.07.2021 г., поясняват от ВУЗ-а. 

Заявяване на желанията за тези специалности за обучение срещу заплащане, чрез 

подаване на заявление, можете да направите онлайн на имейл ksk@mu-varna.bg.  

Заявление за участие може да изтеглите тук. 

Повече информация, свързана с приема в МУ-Варна, можете да получите на тел. 

052/677 060 или 052/677059. 

 

www.zdrave.net, 11.08.2021 г. 

https://www.zdrave.net/-/n18788 

 

Д-р Брънзалов: Личните лекари винаги са били ангажирани в битката с COVID 

 

По принцип тази идея е добра, но преди да дадем своята оценка, е нужно да се 

запознаем детайлно с нея и то тет-а-тет ( от френски – в личен разговор, бел.ред.). Това 

заяви пред Zdrave.net д-р Николай Брънзалов, който е член на УС на Националното 

сдружение на общопрактикуващите лекари и зам.-председател на БЛС. Потърсихме 

мнението му заради казаното по-рано днес от служебния здравен министър д-р 

Кацаров, че до края на седмицата ще бъде предложен пакет за диагностика и лечение 

на болни от коронавирус в амбулаторни условия. Припомняме, преди дни неговият 

заместник д-р Златанов съобщи това намерение пред Zdrave.net, като обясни, че идеята 

му е да се ангажират повече личните лекари в битката с COVID, за да не се натоварва 

излишно болничната система. 

Д-р Брънзалов заяви, че от общопрактикуващите лекари също е възможно да се 

представят конкретни идеи. „Защото ние не управляваме епидемията от някакво бюро, 

а от работните си места, където всеки ден имаме такива пациенти“, подчерта той. 

По думите му е нужно да се разшири пакетът за диагностиката на COVID, за да се види 

в каква фаза е заболяването. За пример той даде изследването на нивата на Д-димер, 

което в момента се заплаща от пациентите. Има вариант и PCR тестове да се правят и 

през нашите кабинети, каза още той. 

Особено внимание д-р Брънзалов обърна на пациентите с незаразните хронични 

заболявания. 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n18785
http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n18788
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Той коментира и евентуално посещение от страна на личните лекари в домовете на 

пациенти с COVID. „Не става въпрос за това, че ни е страх, а става въпрос за това кой 

ще ни обезпечи със защитни облекла, които трябва да се сменят. Ако пътуваме с 

нашите автомобили, кой ще ги дезинфекцира. Ако отсъстваме от кабинетите си, защото 

едно такова посещение изисква поне час и половина, какво ще се случва с пациентите, 

които ни очакват там? Ще караме пациентите с хипертония да чакат ли“, попита той. 

Д-р Брънзалов изтъкна и големия риск от развитие на тежко протичане на заболяването 

при тази група пациенти, ако бъдат заразени. Той даде пример с пациент -  

декомпенсиран диабетик с исхемична болест на сърцето, който е в много голям риск 

при разболяване от коронавирус. 

„Това е една от причините за високата смъртност. Защото в един такъв момент не могат 

да се наблюдават тези хора“, каза той. „Това са неща, които трябва да се вземат 

предвид много сериозно. Нито едно заболяване не трябва да се оставя на заден план“, 

заяви той. Д-р Брънзалов беше категоричен, че личните лекари са били включени 

активно в битката с COVID от самото начало. 

„Ние винаги сме били ангажирани. И по време на пандемията хората идваха в 

кабинетите си с оплаквания. Българинът знае – болен ли е, той посещава личния си 

лекар, без да знае дали е с COVID или с друга диагноза. Това не е преставало и то за 

наша сметка. Ние сме си дезинфекцирали кабинетите, ние сме си осигурявали средства 

за защита“, подчерта той. Д-р Брънзалов посочи, че може да има някои лоши практики, 

но в никакъв случай заради тях не следва да се генерализира цялото съсловие. „Много е 

удобно универсалната избърсалка да е общопрактикуващият лекар. С това няма да се 

съглася никога“, категоричен бе той. 

 

www.skener.news, 11.08.2021 г.  

http://skener.news/2021/08/11/спряха-конкурса-за-шеф-на-лозенец/ 

 

Спряха конкурса за шеф на „Лозенец“ 

Причина е, че годишният финансов отчет на дружеството за 2020 г. не е 

публикуван в Търговския регистър и в ЮЛНЦ, оправдаха се от МЗ 

 

Здравното министерство спря конкурса за избор на шеф и на членове на борда на 

директорите на УМБАЛ „Лозенец“, става ясно от обявление на страницата на 

ведомството. Формалната причината е, че годишният финансов отчет на дружеството 

за 2020 г. не е публикуван в Търговския регистър и регистъра на ЮЛНЦ, вследствие на 

което не е осигурен достъпът на потенциалните кандидати за участие в конкурсната 

процедура до необходимата финансова информация за изготвяне на концепция за 

развитие на дружеството. 

Зам.-министърът на здравеопазването д-р Димитър Петров трябва да уведоми за това 

кандидатите, подали заявление за участие в конкурса. А те са шестима, както 

Скенер.нюз вече съобщи: Д-р Росен Разбойников, доц. Радосвет Горнев, адв. Ивиян 

Симеонов, Орлин Недев, Ваня Манолова и Златимир Орсов. 

Конкурсът беше обявен, след като служебният здравен министър Стойчо Кацаров 

отстрани проф. Любомир Спасов с обвинения за нелегални трансплантации и източване 

на касата и назначи борд на директорите до провеждането на конкурс в състав доц. д-р 

Радосвет Горнев, адв. Ивиян Симеонов и Орлин Недев. 

Припомняме, друг конкурс пък приключи с невиждана скорост и в понеделник за 

директор на „Александровска“ беше избран д-р Атанас Атанасов, който преди това е 

фалирал 3 „селски“ болници и още се губи в двора на най-старото лечебно заведение у 

нас. 

http://www.skener.news/
http://skener.news/2021/08/11/спряха-конкурса-за-шеф-на-лозенец/

